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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Šéfové jihomoravských celníků zatím
rozhodnutí o odvolání nemají
Šéf Celního ředitelství Brno
Vladimír Havlíček a jeho náměstek František Novák dosud
neobdrželi rozhodnutí o tom, že byli odvoláni. Z funkcí by měli
odejít k 1. červnu za úplatkářskou aféru na břeclavské celnici.
Je do ní zapojena skupina celníků, kteří si na řidičích kamionů z
Balkánu podle policie vynucovali úplatky za hladký průjezd
hranicemi. "O odvolání víme, přesné důvody nám ještě nebyly
sděleny," řekl dnes ČTK Novák.

    Podle mluvčího ministerstva financí Marka Zemana musí dvojice odejít, protože špatně dohlížela
na práci svých podřízených. "Kdy přesně rozhodnutí o odvolání dostanou, nevím. Nicméně generální
ředitelství cel nyní podniká kroky na převedení těchto lidí na jinou práci," řekl dnes Zeman ČTK.

    Většina stíhaných celníků s policejním obviněním nesouhlasí. Hodlají se odvolat kvůli výpovědím,
které v souvislosti s případem v uplynulých dnech dostali.

    "Doufáme, že dostaneme alespoň příležitost náš postup ve věci vysvětlit. Pro rychlé prošetření
kauzy jsme dělali vše, co bylo v našich silách. Rozhodnutí jinak nechci komentovat," uvedl Novák.
Generální ředitelství cel rozhodlo o odvolání Havlíčka s Novákem v úterý s tím, že doklady k tomu
budou teprve vyhotoveny.

    Odvolání je patrně nejen trestem za úplatkářskou aféru, ale i za to, že pět z 18 břeclavských
celníků stíhaných za úplatkářství odešlo v sobotu do civilu i s nárokem na výslužné. Pokud pracovali
jako celníci déle než deset let, měli by od státu měsíčně dostávat 5700 korun, a to až do důchodu.

    Výslužné dostane pětice proto, že se jí v pátek nepodařilo předat výpovědi. Do civilu tak celníci
odešli podle předchozích domluv, tedy ne kvůli trestnímu stíhání, ale v souvislosti se snižováním
počtu celníků po vstupu Česka do Evropské unie.

    O výpovědích rozhodoval Havlíčkův podřízený, ředitel břeclavského celního úřadu Jiří Hammer.
To, že se výpovědi části celníků nepodařilo předat, nevnímá Havlíček jako Hammerovo selhání. "Ve
věci dělal, co se dalo," řekl ČTK Havlíček.

    Odebrání výslužného by celníci neunikli po 1. lednu 2005, kdy začne platit novela zákona o
služebním poměru. Podle ní lze za porušení pracovních povinností odebrat výslužné dodatečně.

    Skupina celníků je podezřelá, že po řidičích kamionů z Balkánu požadovala pět až deset euro za
hladký průjezd přechodem. V souvislosti s úplatky policie stíhá 19 celníků z Břeclavi. První byl
obviněn před časem. Detektivové celnici sledovali od září. Denně jí projede asi 800 kamionů, z toho
polovina z Balkánu.
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